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  תודה מראש!!!

 

 למה עם ישראל לא הצליחו לעכל את בליעת קורח ועדתו??
בסיפור של עדת קורח יש תופעה יוצאת דופן שלא רואים אותה במקומות אחרים... כלל ישראל לא השלימו עם מה 

! יום למחרת... לאחר שבלעה האדמה את קורח... עם ישראל בקושי הספיקו לעכל את הפאניקה שקרה לקורח ועדתו!!
 הנוראית שהיתה שם "פן תבלענו הארץ..." וכבר למחרת וילונו כל עדת ישראל על משה ואהרן אתם המיתם את עם ה'... 

ם ישראל לא פחדו..?? הרי אתמול משה רבינו אמר )עזוב כעת את השאלה הבסיסית... איך עמה פשר התלונה הזו??   מה הפשט בזה???

מה נשתנה?? למה  לאדמה והיא פתחה את פיה... אז איך הם לא פחדו שזה יקרה שוב?? עזוב את זה... )לפני כמה שנים דובר על זה כאן בגיליון...(
גל שמשה מצוה בחטא המרגלים ישראל לא באו להתלונן למשה וכלב ויהושע אתם המיתם את עם ה'? למה בחטא הע

 את שבט לוי הרגו איש את אחיו ואיש את רעהו... עם ישראל לא מגישים תלונה לשבט לוי אתם המיתם את עם ה'??
שנה במדבר היה לא פעם ולא פעמיים שהחל הנגף בעדת ה'... ומשה רבינו היה בתמונה... ואף אחד  04בקיצור: במשך 

חוטאת היא תמות והכל ברור... ואילו דווקא כאן שהדברים היו כ"כ להגיש נגדו תביעה... עם ישראל הבינו שהנפש ה
ברורים... שמשה ניסה להשכין שלום ולמנוע את הכאוס... וציוה שכולם יעלו מסביב משכן קורח.. ואז קרה מה שקרה 

 ה'?והאדמה פתחה את פיה... למה ישראל לא מצליחים להירגע ומיד למחרת הם מגיעים בטענות אתם המיתם את עם 
 התשובה היא ככל הנראה כך: 

מה שנקרא ליצנות...  שם היתה אוירה של צחוקים!!!בניגוד לחטא המרגלים וחטא העגל... בסיפור של עדת קורח... 
האוירה היתה לא רצינית... העויילם היה בקטע של הבדיחות... אז נכון... אמנם עשו צחוק ממשה רבינו... אבל עדיין זה 

ופתאום!!! ככה באמצע הצחוקים... פתאום משה רבינו מנחית כזו מהלומה... תוך כדי שעדת קורח  באוירה של צחוק...
באמצע להתגלגל מצחוק והם פתאום מוצאים את עצמם מתגלגלים לתוך האדמה בחרדה נוראית... ההלו.. מה קורה 

ם את עצמם נאבדים מתוך הקהל והם פה... זה... זה לא אמיתי...  תוך כדי שהבדיחה עומדת להם על הלשון... הם מוצאי
 תוך כדי קולטים מה קורה וצועקים משה אמת ותורתו אמת!!! 

הההלו... מה קורה פה... זו מתיחה??  הפרצוף שלהם היה המום ונשאר כך עד עצם היום הזה!! הם עדיין המומים!!!בקיצור: 
זו   המום!!!!.. ולא סתם... אלא עם פרצוף המחזה שנחרת לעם ישראל מול העיניים זה אנשים שנעלמים בתוך האדמה.

 תחושה כזו שהההלו... לא... לא... הם לא התכוונו ברצינות... בסה"כ עשינו קצת צחוק... 
אצל דור דעה אין טעויות... זה לא כמו בדור שלנו שאנחנו  דור דעה!!עם ישראל במדבר זה לא כמונו... זה  אני רוצה שתבין:

 )בממשלה הנוכחית זה בכלל משעשע(ואתה יכול לעשות משהו... ואחרי דקה להתנצל אוי התבלבלתי...  באופן כללי מבולבלים...
בדיוק בשביל זה מדובר פה בדור דעה שברגע שהם עושים חטא העגל!!! זו אמנם טעות... אבל הם עומדים מאחורי 

לם... הם ידעו מה שהם עושים... והם הטעות הזו... ולכן הם גם נענשים כ"כ... ברגע שישראל החליטו לבכות לילה ש
)ברגע שמשה רבינו אמר להם שהם הולכים להישאר במדבר ארבעים שנה... הם לא התעצבנו עליו... אמנם "ויתאבלו שילמו על זה את המחיר... 

וב מאוד על מה... ולא נותר להם אלא העם מאוד" )אולי גם ניסו לתקן כמו המעפילים..( אבל לא היה להם טענות... למה ה' מעניש אותנו?? הם ידעו ט
 להתאבל ולהצטער...(

אבל כאן לשם שינוי... בסיפור של עדת קורח... כאן זו היתה סוגיה של ליצנות... כאן היו צחוקים! במשך לילה שלם עם 
ואת זה נות... ישראל צחקו... ופתאום הקב"ה הופיע ועשה אותם רציניים בשניה!!! ההלו.. מה קורה פה... לא התכוונו ברצי

 היה לעם ישראל מאוד קשה לעכל!!
זה היה המפגש הראשון של דור דעה עם טעות מסוג של חוסר דעה... וזה מפגש מאוד מר... לא  בא נגיד את זה ככה:

חבל?? הרי לא התכוונתי ברצינות... אז למה משה רבינו כן לקח את זה ברצינות?? את זה היה קשה לעם ישראל לעכל!!! 
 ה רבינו הגיב בכזו רצינות???למה מש

 נו... אז למה באמת?? אם באמת לא התכוונו ברצינות אז למה ה' ככה העניש בכזו רצינות??
 נו... תגיד אתה את התשובה...?? בבקשה... תן לי דרך אחרת איך להכניס בן אדם לרצינות!!!

שלו.. ההלו ישמעאל... תפסיק.. ישמעאל שרה אמנו רואה את ישמעאל יורה חיצי מוות בבן יחיד  לפניך סיטואציה:
מתפוצץ מצחוק... "הלא משחק אני.." הכל בצחוק... ותכל'ס שרה רואה שעוד חץ כמעט מפלח בבן שלה ועוד חץ... ושוב 
היא צועקת בחרדה: ישמעאל תפסיק!!!! וישמעאל לא מבין... דודה שרה מה את עושה עסק... לא התכוונתי ברצינות... 

תה נמצא במקום של שרה אמנו!!! תנסה לתת לה רעיון איך היא מסבירה לפרצוף הזה שיצחק שלה זה לא נו... עכשיו א
מעלות... דפקה על  084צחוק..  בשבריר שניה שרה שינתה טון!!! בבת אחת מכנסת האורחים הגדולה עשתה מהפך 

ה חושב... גם אז הוא צחק... ולמחרת ומה את אתם עפים מפה על טיל!!!!השלחן כמו בוסית... והודיעה לו ולאמא שלו 
הוא קם עם ארבעים מעלות חום...  ואמא שלו קבלה הוראה מתכתית לקחת אותו על הידיים ולפנות את השטח עם לחם 

 וחמת מים... אז!!! אולי אז קלט מיודעינו ישמעאל... שההלו... דודה שרה התכוונה ברצינות... הבנת???
אליו... אין שום דרך איך לחדור אליו ולהסביר שזה רציני... הדרך היחידה זה לעשות אותו רציני ברגע!!! כל בן אדם לא רציני... אין גישה 

המתלוצף באים עליו יסורים... רק לעשות אותו רציני זו הדרך היחידה להסביר לו שזה רציני... רק בשניה שהם התגלגלו לאדמה... רק 
ה החטא הכי מסוכן... ולמה??? כי לכל חטא יש אריכות אפיים... ה' נותן לאדם להבין שהוא אז הם קלטו שזה רציני!!!! חוסר רצינות ז

טעה... אבל ברגע שיש פה גם ליצנות... ברגע שיש אוירה לא רצינית... הההלו... תזהר... האדמה עלולה להתחיל לרעוד מתחת הרגלים... 
 עשות אנשים רצינים בין רגע!!!! כי ברגע שאין רצינות... לבורא עולם יש דרכים משלו איך ל

 זה הדבר היחיד שאפילו דור דעה מתקשים לעכל את גודל התובענות שלו... 
 יליון זה...בג 0-3המשך בעמוד 
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 ת גופנית...חיים של חילוץ עצמות... למתקשים לעשות פעילו
שבת זו שבת מברכים.. וכמידי שבת מברכים... אנו נעמוד בבית הכנסת ונברך יהי רצון שתחדש עלינו את 
החודש הזה לטובה ולברכה.. חיים של טובה, חיים של ברכה, חיים של פרנסה, חיים של חילוץ עצמות... 

נו אהבת תורה ויראת שמים... חיים שיש בהם יראת שמים ויראת חטא... עושר וכבוד... חיים שתהא ב
רשימה ארוכה של דברים טובים שיהי רצון ויהיו בחודש זה... כעת תן ניחוש מה הברכה הכי חשובה מכל 

 הרשימה של הברכות??
אני אתן לך רמז קטן... למדנו על זה בדף היומי בשבוע האחרון... ובכן: בשבילי זה היה בהחלט חידוש 

הקשר לחליצה ומביאה שם את הפסוק שאנחנו קוראים בהפטרה של יום גדול... הגמ' ביבמות מדברת ב
כיפור על מי שנותן צדקה לעני שמתברך בשש ברכות ואילו המפייסו בדברים מתברך באחת עשרה 
ברכות שנא': ותפק לרעב נפשך ונפש נענה תשביע וזרח בחשך אורך ואפלתך כצהרים ונחך ה' תמיד 

חליץ ובנו ממך חרבות עולם מוסדי דור ודור תקומם וגו... בקיצור: והשביע בצחצחות נפשך ועצמותיך י
אמר רבי אלעזר: זו  -רשימה מכובדת של אחת עשרה ברכות... ומסיימת הגמ' ואומרת: ועצמותיך יחליץ

 מעולה שבברכות!!! מכל הרשימה של הי"א ברכות... מהי הברכה הכי הכי??
!!! יש לציין שזה ממש מפתיע... זה יותר מזרח בחושך ועצמותך יחליץ!!! חיים שיש בהם חילוץ עצמות

 אורך... יותר מאפלתך בצהרים... יותר ממוסדי דור ודור תקומם... 
 זה כבר ממש סקרן אותי!! מה... מה יש ב"עצמותיך יחליץ" הזה שזה כזו ברכה מיוחדת??? 

ששייך לצחצחות ואורות... התחלתי לחפש ברש"י... מהרש"א... ציפיתי לאיזה הסבר כזה עמוק... משהו 
 )סו"ס זה עצמו אחד מהי"א ברכות( אבל לא!!! מה מתברר???

שחיים שיש בהם חילוץ עצמות זה... זה פחות או יותר מה שתמיד הבנתי וכיוונתי כשאמרתי את זה... ש... 
!!! שתזיז את עצמך!!! שהעצמות שלך יזוזו... שלא תהיה כבד כמו דוב... כלשון הגמ': זירזא דגרמי

שהעצמות יזוזו!! וזו הברכה הכי מעולה... והמהרש"א מסביר בפשטות שהסיבה שזו הברכה הכי מעולה כי 
זו ברכה על הגוף עצמו... שהגוף עצמו יזוז... כלומר: זה כמו שאני אברך אותך שיהיה לך רכב טוב... שיהיה 

לעבוד קשה... אתה יודע מה... לך חניה הכי קרובה לבית... שיהיה לך גם מעלית בבנין... שלא תצטרך 
שיהיה לך אפילו איזה קורקונט חשמלי משוכלל שלא תצטרך לזוז... אתה יודע מה... אם כבר... עדיף כבר 
שתשאר במיטה... שה' ישלח לך עבדים ושפחות שיביאו לך הכל עד המיטה... אה... איך אני איתך??? 

ת אחרונה: שה' יעזור לך... שיתן לך מרץ ורעננות ואחרי כל הברכות הנפלאות האלו אני אסיים בברכה אח
וכוחות גוף... ואתה ברגלים שלך תלך ותקפץ כנער צעיר... תזכה להתאמץ ולהזיע ולטפס את המדרגות 
בקלילות ללא מעלית... תגיע לכל מקום עם הרגלים הבריאות שלך... ותתעייף בסוף היום... תישן טוב 

וקל כנשר... והגמ' מתפעלת... הוי... הנה... זו הברכה הכי טובה בעולם... בלילה ותקום רענן בבוקר רץ כצבי 
הלוואי על כל עם ישראל!!! כן... זירזא דגרמי זו הברכה הכי טובה!!! רכב טוב זו ברכה... מעלית משוכללת 

יז זו גם ברכה. שירות משלוחים עד הבית זה גם יכול להיות ברכה... אבל עדיין לזכות להיות נמרץ ולהז
 את העצמות ולעשות פעילות גופנית בכוחות עצמך זו מעולה שבברכות... 

--- 

 אני יכול להעיד: התמסרות לגמילות חסדים זה מתכון בדוק לחילוץ עצמות!!! 
בן אדם שחושב רק על עצמו... הוא כמו אפרוח שעדיין לא יצא מהביצה... הוא חי  מסיבה הגיונית מאוד:

.. עסוק בלדאוג על עצמו... ממילא הוא מוצא את עצמו כבד כמו דוב!!! כבר את עצמו... חושב על עצמו.
הוזכר כאן בגיליון את זה שדוב הוא חסר מנוחה לחלוטין וזו לא סתירה שהוא כבד וקבעצער כמו... כמו 

פשוט מאוד: הוא עוד פעם פותח את המקרר לראות אם יש משהו... הוא שוב  איך זה הולך ביחד??דוב... 
שאין למקרר מה לחדש... נו... אז תלך לחנות לקנות?!? לא... איפה... אין לי כח.. נו... אם אין לך כח... רואה 

 אז מה יהיה? לא נורא... חוזרים לרבוץ... ואז שוב נקום בעוד רבע שעה לפתוח את המקרר... 
בלת.. ואז!!! בדיוק ככה אני מרגיש בבין הזמנים!!! כבדות בלתי נס נכון ככה זה נראה פחות או יותר??

בשיא תחושת הכבדות והקבעצ'ריות... בדיוק אז הגיס מהמרכז נזכר להתקשר... אפשר להתארח אצלכם 
לשלושה ימים בצפון?? אני נאנח... אוי... בדיוק אותו אני צריך עכשיו... בקושי את עצמי אני סוחב עד 

.. מתי אתם מגיעים? היום בערב... בשעה המקרר... הדוב מפהק ובסוף מוצא את עצמו עונה להם... תגיעו.
 בלילה...  22.99

 השיחה הסתיימה... ואני קם ממקומי... תנחש לאיפה?? למקרר... שוב פותח וסוגר... 
ואז מגיע תשע בערב ו... ואז!!! לא יודע מה קרה... משהו קרה לדוב... אני שוב פותח את המקרר והפעם 

לקנות מעדנים לאורחים... אני הולך לחנות... קונה מילקי בשפע... קונה בתנופה יותר עירנית... רגע... צריך 
פתאום משהו זז שם  )על הדרך אני קונה גם איגלואים שכבר שבוע אני דוחה כי אין לי כח לזוז...(קורנפלקס... כריות... 

הבועה של  בפנים... עצמותיך יחליץ!!! האפרוח יצא מהביצה... עד לפני כמה שעות הוא היה שרוי בתוך
עצמו... מסתכל מה המקרר יכול להציע לו!!! בשניה שהגיע טלפון ואני נכנסתי למצב של "ותפק לרעב 
נפשך.." בשניה שיצאתי מהבועה של עצמי ונכנסתי לתקן של מארח... פתאום הצבע חזר ללחיים... 

 שבברכות. ותאמין לי... זו המעולהפתאום אני מרגיש קליל... הדם מתחיל לזרום בעורקים.. 
אני שונא את בין הזמנים!!! שונא אותו!! ולו בגלל שחסר לי את העצמותיך יחליץ.. העצמות לא זזות... זה 

זה שרשמית זה נקרא שבבין הזמנים אנחנו במנוחה ודואגים לעצמנו... זה משתק  שאין לך בשביל מי...
 את העצמות... אתה מרגיש כמו הדוב ה)לא כ"כ( מרקד...

כן... אני מבין אותך... גם אני  ים בעצה טובה לכל אלו שמתקשים לעשות פעילות גופנית!!!ומעתה: נסי

זה לא קבלתי נזיפה על זה שהעצמות שלי לא זזות... ושצריך להתחיל להזיז את העצמות... אבל תכל'ס... 

אתי מאוד קשה לי להתחיל לעשות הליכה של שתי קילומטר בשביל לחזור אותם כלעומת שב זז לי!!!

אבל נניח מאז שהוצאתי ספר... זהו!!!! הרופא שלי מרוצה ממני..  )אני מרגיש עבודת פרך... עבודה שאין לה קיצבה(

הבן אדם שעד היום לא זז... פתאום סוחב קרטונים.. עושה פעילות גופנית מסיבית.. ברגע שיש פה משהו 

תפתח איזה גמ"ח או תתמסר לאיזה  חום:אני ממליץ בבשביל השני... יש בזה סגולה לעצמותיך יחליץ!!! 

פעילות חסד שכרוכה בפעילות גופנית. ואז גם תתברך בעצמותיך יחליץ וגם יהיה לך יותר קל לבצע את 

זה בפועל... )אתה יודע מה? גש לקופת הצדקה של השכונה ותגיד להם שאתה מתנדב לשים בתיבות 

העצמות יזוזו... ועל הדרך: לא לזלזל בפעילות דואר את הקבלות... וכן הלאה( ועצמותיך יחליץ!!! ש

 גופנית.. זו המעולה שבברכות... אל תמהר להתלהב מעוד חסכון בלא להזיז את עצמך...   

לתשומת ליבכם!  -הספר "מסולאים בפז" על התורה
מהדורה זו נמכרת בחצי מחיר. כשיגמר המלאי בע"ה יעלה 
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האם מצב רוח והומור סותר 
 רצינות??

התחדש לי חידוש מבהיל... שלא יוצא לי 
מהראש... ואדרבה... אולי תפריך לי אותו... זה 
 יקל לי על המצפון... ובכן: החידוש 'מחדש' ככה:

תחשוב שאני ואתה מהלכים ברחובה של עיר 
)בזמן שבית המקדש היה קיים ביום השבת 

ולפתע אנחנו רואים מול עינינו  והיה סנהדרין(
יהודי מעשן סיגריה בשבת... אנחנו ניגשים 

 ומתרים בו: אדוני... זה חילול שבת!!! 
הוא צוחק עלינו בפרצוף... אז מה... לא איכפת 
לי... אל תגידו לי מה לעשות..  רגע... אבל תזהר 

ו אותך... בי"ד יאספו את יהרג זה סקילה!!!לך... 
כל העיר ואנחנו נרגום אותך באבנים... חבל 

 עליך... אתה צעיר... 
הוא רק שומע את האיום ונקרררעע מצחוק... 
חה חה חה... אתם תאיימו עלי??? מי אתם 
בכלל.. לא איכפת לי... בכיף... בואו תהרגו 

הנה לך המקרה הקלאסי של אדם אותי... 
 ראה!!!שמחלל שבת במזיד והת

תסביר לי מה  ופה אני רוצה לעצור רגע ולהבין:
 מה ה'סיפור' שלו?הסיפור של הבן אדם הזה... 

מה... לא אכפת לו למות?? מילא לא איכפת לו 
לעשות עבירות... נו... אני מבין שאין לו יראת 
שמים... אבל הסברנו לו... דיברנו איתו עברית... 

יכפת לו מה... לא אאדוני... יהרגו אותך... 
מה... הוא מתאבד?? מה... כ"כ בוער לו   למות??

בנפשו לעשות בורר פסולת מתוך אוכל עד כדי 
שהוא מוכן לעלות לגרדום בשביל זה?? מה 

 הסיפור שלו?? 
תאר לעצמך שאני אשלח  בא נשאל את זה ככה:

לו איזה מאפיונר עם אקדח שלוף... הוא יצמיד 
עוזב  לו אקדח לרקה ויזהיר אותו או שאתה

הרגע את הסיגריה או שאתה מת... הוא לא היה 
)סו"ס  ברור שכן!!עוזב את הסיגריה?? 

כשהתורה מענישה מחלל שבת היא לא מדברת 
על אדם שכבר בלאו הכי מעורער בנפשו וקץ 
בחייו... רק הוא מעדיף שבי"ד יעשו לו את 
השירות הזה במקום שהוא ישלח יד בנפשו... 

אז מה  אדם עסקינן(ברור שלאו דווקא בכזה 
תסביר לי מה הסיפור של אותה  הפשט בזה???

של אדם  שעליה התורה מדברתדמות קלאסית 
שמחלל בשבת במזיד... ומזהירים אותו יהרגו 
אותך. ולא איכפת לו. מה ההיגיון שלו שלא 

 איכפת לו למות על סוחט תולדה דדש בשבת? 
שמדובר בבן אדם  מה התשובה?? פשוט וברור

שלרגע אחד הוא לא חושב מדושן עונג רגוע ו
כשאנחנו מתרים בו אדוני כלומר:  שזה רציני...

יהרגו אותך... הוא מתפוצץ מצחוק... למה?? כי 
הוא בטוח שזה לא באמת רציני!!! מה... אתם 
תאיימו עלי?? אתם תהרגו אותי...?? מי אתם 
בכלל... נראה אתכם וכו' וכו'... ותכל'ס... הבן אדם 

ה מ ו ם  עד  את עצמו ביום ראשון  הזה מוצא
פתאום תופסים אותו ולוקחים  עמקי נשמתו!!!!

אותו לבית דין ומבהירים לו בצער הרב: אדוני... 
אמנם חשבת שזו בדיחה... אבל כעת מתברר שזה 
רציני... וכעת אלו הם רגעיך האחרונים בדרך לבית 

הוא בההלם! פיו פעור והוא לא יודע הסקילה!!!! 
הוא מצידו... עד שניה לפני  זה נפל עליו!!!!מאיפה 

גם שיוצאת נשמתו הוא עדיין בטוח שזה מתיחה... 
הוא לא חלם  כשהוא כבר מת הוא עדיין המום!!!

לשניה שזה מה שהולך לקרות לו... גם כשמורידים 
אותו אלי קבר... אם תפתח את הארון תגלה פרצוף 

ה המום!!! גם בקבר הוא עדיין לא מעכל מה שקר
לו... הכל היה טוב... עישנתי סיגריה.. פתאום הגיעו 
שני חרדים... עשו לי נו נו... אז מה... מה... אתה לא 
מכיר את הרבנים האלו שאומרים לך אוי אוי 
אינטרנט... מי חלם שלמחרת אני מוצא את עצמי 
מתחת הבלטות... תחשוב על זה.... כמה שזה נשמע 

מחלל שבת במזיד  הזו!!! זו הסיטואציה היחידה של
ובהתראה... כי תחשוב: איך יכולה להיות סיטואציה 
שמאיימים על בן אדם... אדוני.. יהרגו אותך... והוא 

)מילא בניסיונות קשים כמו ע"ז ממשיך הלאה ומצפצף!!! 

בשעתו או עריות שאולי העלה בלבו טינה וחלה ונטה למות וכו'... 
ית דין שאין בהם יצר אבל חילול שבת ושאר עבירות של מיתות ב

בלתי נשלט... מה כבר יכול להיות.?? הוא לא מפחד על החיים 
  שלו?(

על כרחך מדובר בבן אדם שלא באמת חושב שזה 
  ועל זה!!!רציני!!! 

על זה שהוא לא קרא נכון את המפה ולא הפנים 
על זה עצמו הוא חייב שזה באמת באמת רציני... 

ייב סקילה לא בגלל על זה!!! שים לב: הוא ח מיתה...
שהוא חילל שבת... אלא בגלל שהוא חשב שזה לא 

 רציני... 
יתכן  על החוסר רצינות שלו הוא שילם בחייו!!!

שבאותה שעה היו עוד מאות אנשים שחיללו שבת 
במזיד... אבל הם הבינו שזה רציני... הם הבינו שהם 
עלולים לסיים את החיים... ולכן הם עשו את זה 

א לא הבין שזה רציני ועל זה הוא בשקט... והו
 נסקל!! )לא על החילול שבת(

 הבנת את החידוש המרעיש הזה???
עד היום חשבתי שחילול שבת במזיד זו העבירה 
הכי חמורה.. הראיה שחייבים עליה סקילה... 

דווקא על החילול שבת עצמו לא  מתברר שלא!!
חייבים סקילה... אלא על מה?? מה כבר יכול להיות 

ר גרוע מחילול שבת במזיד??? לחלל שבת יות
  ולחשוב שזה לא רציני!!!!

ושוב!!!! בפתח הגיליון כתבתי שלעם ישראל היה 
קשה לעכל שעדת קורח נבלעו באדמה... למה?? 
כי... כי מי דיבר על זה... הם לא התכוונו ברצינות.. 
הכל היה שם באוירה של צחוקים... וכאן!! כאן אני 

ת אותה תחושה... הוי באמת... פתאום פוגש שוב א
למה הורגים את אותו אחד??? הוא בסה"כ לא קרא 
את המפה נכון ולא הפנים את חומרת העניין... הרי 
אם הוא היה קולט שבאמת מחר סוקלים אותו הוא 
היה מפסיק... רק מה... הוא חשב שזה לא רציני... 
אז למה הורגים אותו כמו מזיד?? למה זה לא הופך 

 "סוג של שוגג"?? אותו ל
מה התשובה??? שוב אותה נקודה שהוזכרה בפתח 

 הגיליון...  
אין ברירה!!!! כשבן אדם לא קולט שזה רציני... 

לעשות  א ו הדרך היחידה איך להעביר את המסר זה 
לכן אין ברירה... עם כל הכאב... אדם  ת ו  רציני!!!

אחד יהיה אכן בהההלם טוטאלי שהורגים אותו!!! 
אחד אכן יסקל עם פרצוף המום!!!! אבל אדם 

מאותו יום ואילך אף אחד כבר לא יהיה המום מזה... 
מכאן ואילך אף אחד כבר לא יחשוב שחילול שבת 
זה סוג של המלצה... אף אחד כבר לא יחשוב 

שאינטרנט זה עוד איזה חרדתיות של רבנים שלא 
יודעים מה קורה... מכאן ואילך כולם יבינו שזה רציני 

לגמרי רציני!!! נכון לשבעים שנה הקרובות כל פעם ו
שמישהו יעשן סיגריה ויתרו בו אדוני... אתה עלול 
לסיים את החיים שלך בגיל צעיר... הוא כבר לא 
יתפוצץ להם בצחוק מול הפרצוף... תהיה רגוע... הוא 
יזכור היטב שהאחרון שחשב שזה לא רציני... הוא 

ן שוכב שם עם שוכב שם בבית הקברות והוא עדיי
 פרצוף המום!!! 

------ 
 כלפי מה הדברים אמורים??? 

אנחנו צריכים להפנים שהחטא הגדול ביותר בעולם 
מי שיודע שה' רוצה ממנו משהו...  חוסר רצינות!!זה 

זה והוא עושה צחוק... הוא לא קולט שזה רציני... 
עצם החטא הוא לא כ"כ חמור כמו  החטא הכי גדול!!
... לדוגמא: לצערנו לכולנו יש החוסר רצינות

התמודדות מול האינטרנט... לאחד יותר לאחד 
זה נורמלי!!! סו"ס לכל  )יש גם כאלו שבכלל לא...(פחות 

אחד יש את הרגעים החלשים שלו ואת המעידות 
שלו... אבל!!! יש כאלו שעושים צחוק מהעבודה... 
נכון שהרבנים מדברים נגד... נכון שה' שונא את 

נט... אבל עזוב אותך וכו' וכו'... זה הכי האינטר
 חמור!!!! 

זה הרבה יותר חמור ממעידה מול האינטרנט... אדם 
שנופל באינטרנט... נו... גם אדם שמחלל שבת 
במזיד זה עדיין לא אומר שהוא חייב מיתה... אבל 
מי שנכשל בחטא ומתרים בו והוא צוחק לעדים 

וא עלול לסיים בפרצוף... אל תגידו לי מה לעשות... ה
את החיים שלו בגיל צעיר... ולא בגלל החילול 
שבת... אלא בגלל החה חה חה שלו... החה חה חה 
הזה... זה החטא הגדול!!! זה החטא היחיד שאין לו 

 כפרה אלא דמו בראשו!!!! 
--- 

לפעמים קורים דברים מפחידים בעולם וכולם 
מבינים שצריך להתחזק... רק תמיד נשאלת השאלה 

ה??? מה צריך להתחזק??? יותר נכון: על מה זה מ
קרה??  ואז... כשמתחילים לגשש מה ה' בא לעורר 
אותנו... כאן העסק מתחיל להתערפל... כאן פתאום 
כל אחד מעורר על משהו אחר... כל אחד נתפס 
לנושא אחר... ואז ישנה תחושה כזו ש... מי אמר... 

? תבין: מי אמר שזו הנקודה שה' רוצה לחזק אותנו
אני דווקא רוצה להתחזק!!! קרה משהו... ואני מבין 
שצריך להתחזק... אבל תשכנע אותי שזה זה... סו"ס 
חיזוק זה משהו תובעני... זה משהו שדורש מאיתנו 
מאמץ... אז תשכנע אותי שזו באמת הנקודה ולא 

 בערך כזה??? 
אז מה באמת התשובה?? איך באמת מצליחים 

רר אותנו כשקורה משהו.?? איך לזהות מה ה' בא לעו
 אפשר לזהות את ה"כה אמר ה'"???  

התשובה היא: שהאמת היא כשקורה ל"ע משהו 
מפחיד ומטלטל... אליבא דאמת ה' לא אומר 
כלום!!! ה' אף פעם לא מדבר איתנו על משהו 
מסוים... רק מה כן??? יש דבר אחד ויחיד שה' כן 

 אומר בפירוש!!!!  
ויחיד: אני מתכוין ברצינות!!!! ה' אומר משפט אחד 

אם תחדד את החושים ותקשיב טוב  זה רציני!!!!
טוב לקריאתו של ה'... שים לב שכשקורה משהו 

  אני רוצה רצינות!!!! זהו!!!מפחיד....  ה' אומר: 
בדרך כלל ה' לא מדבר על משהו מסוים... כי באמת 
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זה לא משהו מסוים... זה לא תורה ולא צניעות... 
ילה ולא שמיטה... כשקורה משהו מטלטל... לא תפ

 הזעזוע שיש לכולם מכריז דבר אחד ויחיד: 
אני רציני!!! בורא עולם דופק על השלחן ומכריז: 

למי שעדיין לא הבין... אני מתכוין ברצינות!!! וזה 
עכשיו... תפסיקו כבר לחשוב שזו המלצה...   רציני!!

 מה ה' מתכוין כשהוא אומר לנו שזה מה??? 
  רציני??

כאן!!! כאן מתחיל המקום האישי של כל אחד... כל 
אחד בחולשה שלו...  כל לב שיודע מרת נפשו... 
לכל אחד מאיתנו יש את הנקודת חולשה שלו 
בעבודת ה' הפרטית שלו... באיזה נקודה בעבודת 
ה' הוא ניגש בצורה חובבנית ולא מספיק קולט 

שאצלו הנושא של פגעי שזה רציני... יש אחד 
הטכנולוגיה זה משהו חובבני... שהוא עדיין לא 
החליט אם לעשות טובה לרבנים או לא... הוא 
עדיין מסופק אם זה פוליטיקות או לא... עובדים 
על הרבנים... בקיצור: למייעשה הוא לא רציני... ויש 
אחד שהנושא של צניעות חובבני אצלו... כן קו 

. פעם אחת משתכנע לכיוון ישועות לא ישועות..
החיובי ופעם לשלילי... ופתאום ה' דופק על 

זה לא עוד איזה  זה רציני!!!השלחן... אדוני... 
התרמה נחמדה... שאתה עדיין מתלבט האם 
לתרום או לא... האם ללכת על השברולט או על 
החופשה בחו"ל...  ויש אחד שקביעות עיתים 

שבא לי בטוב לתורה אצלו זה משהו חובבני... שכ
הוא נכנס לשוונג... כשלא מתאים לו הוא מחפפ... 
ופתאום מגיע טלטלה!!! ובטלטלה ה' אומר מילה 

רבותי: זה רציני!!!! מה  אני רוצה רצינות!!!!!!אחת: 
שציוויתי בתורתי זה רציני... זו לא המלצה... אני 
מתכוין ברצינות... ואני רוצה שזה יקרה כאן 

 ועכשיו!!!
בקיצור: זה כמו ארבע מיתות בית דין סקילה 
שריפה הרג וחנק... שעד היום חשבתי שיש רשימה 
של כך וכך עבירות שעליהם חייבים סקילה... ויש 
רשימה אחרת שעליה חייבים שריפה )כמבואר 
בארוכה במס' סנהדרין( אז זהו שלא!! פתאום 

רק עבירה אחת גיליתי שאין רשימה ארוכה... יש 
עליה חייבים את ככככל המיתות בית דין ש ויחידה

 ביחד.. מהי העבירה??
חוסר רצינות של חילול שבת זה  חוסר רצינות!!!

של בתו ובת בתו ובת בנו  חוסר רצינותסקילה... 
של אביזרייהו דאשת  חוסר רצינותוכו' זה שריפה... 

איש זה חנק וכו' וכו'... כל העונשים המטלטלים 
ינות!!! לאדם שלא ביותר מסווגים לחוסר רצ

 הפנים שזה רציני!! 
וממילא... גם כשהקב"ה מדבר איתנו... מה שהוא 
בא לרמוז לנו... זה דבר אחד: אני רוצה רצינות!!! 

 במה??? זה כבר אתה יודע... 
 דבר אחד ברור: חוסר רצינות זה חטא בל יכופר!!! 

ולמה?? כי חוסר רצינות זה במילים אחרות: אין 
ולם רוצה שיהיה לו גישה אליך... גישה!!! בורא ע

שאם יהיה לו משהו לומר לך... יהיה לו דרך איך 
לחדור אליך... ברגע שאין לך רצינות... ברגע שאתה 
עושה צחוק מהעבודה... חסמת את השוליים... 
אתה לא מאפשר גישה!! מי שלא מאפשר גישה... 
זה החטא הכי גדול!!! זה פריקת עול מלכות 

 שמים...
--- 
שיו: פה יש בעיה כללית בכל מה שנוגע של עכ

רצינות או יותר נכון איסור ליצנות... מאוד קשה לנו 
 לעבוד על הנושא הזה..

תנחש למה? כי תקוע לנו בראש שלהיות רציני או 
לא לעשות ליצנות המשמעות היא שמהיום אנחנו 
לא מבינים בדיחות... מסתובבים ברחוב עם פרצוף 

אין צחוקים בסעודת חתום וקשוח... מהיום 
שבת... כל הזמן רק וורטים על דרך המוסר... יותר 
אסור להעלות דוק של חיוך על השפתיים...  אז זהו 
שלא!!! זו עלילת דם!!! וחשוב להציף את הטעות 
הזו כדי לשרש אותה... אין שום קשר בין מצב רוח 

 לרצינות... 
גם מי שמחייך כל הדרך אל הבנק... בבנק נעשים 

ים רציניים!! למה? כי להרויח מאה אלף שקל... דבר
 רציני!!! זה... זה הרבה כסף... זה כסף 

בבנק??? מי שבלאו הכי אין לו כלום  לא רצינימי 
 בחשבון...

נו... האם יש קשר בין מצב רוח לרצינות?? רציני 
הכוונה שיש פה משהו יקר וחשוב ואדוני... זה 

 ים בלבד"!!! רציני!!! רציני זה על משקל "לרציני
אדרבה... רצינות זה משהו שהולך רק עם 
האנשים הכי עליזים ושמחים שיש להם מה 
להפסיד... יש להם חיים טובים ומלאי אושר... 
זה לא סתם חיים.... זה חיים רציניים!!! חיים 

 עסיסיים... זו הכוונה רציני...  
יהודי  חובה קדושה לשנן ולחזור ולשנן:וממילא:  

מחה ועולצת.. ביהדות יש הרבה זה דמות ש
הומור ומצב רוח... אתה יכול לפזר בדיחות 

)גם אם בשפע וכמה שיותר... אין שום בעיה!! 

אתה מכיר עובדי ה' עם ארשת פנים כעוסה וכבדה.. זה נטו 

רצינות הכוונה  עניין של אופי ולא קשור ליהדות...(
שזה רציני! לרציניים בלבד! אין שום סתירה בין 

 רוח לבין משימה רצינית. מצב 
והחכמה הגדולה זה לדעת איך לשלב מצב רוח 

 עם רצינות...
--- 

כעת בא נתרגם את המשפטים הרציניים הזו 
 . למשהו אחד קטן ומעשי..

אם רק נרצה... אפשר להתאמן על רצינות 
 בעבודת ה' די בקלות... 

להתרגל לבלום יש לי עצה שהייתי מגדיר אותה: 
 עה!!!!גם תוך כדי נסי

לדוגמא: אם תשים לב: לפעמים אנחנו בקטע 
של בדיחות... אין בעיה... כעת יש צחוקים... ואז 
מישהו אומר בדיחה שהיא לא במקום!!! האם 

ולהגיד  לרגע אחד...אתה מסוגל לעשות סטופ 
סליחה... כזה דבר אפילו בצחוק לא אומרים... 
 )אגב: לא חייבים בהכרח להעיר... לפעמים אפשר גם
 להביע התעלמות מופגנת ולהעביר נושא בצורה רשמית(
אבל לא רק זה!!! אלא מיד להמשיך לבדיחה 

לא רק  שמת לב מה דרשתי פה??הבאה...??? 
לעצור את הבדיחה באיבה... אלא במקביל מיד 

פרנציפ לבדיחה לעבור לבדיחה הבאה... 
לא עצרתי כעת בחניה ועכשיו נכנסים  הבאה!!!!

!! בלמתי תוך כדי נסיעה ואני לסדר מוסר... לא
מיד ממשיך הלאה... וזה עקרוני!!!  כדי להתרגל 
שאצלנו הצחוק והרצינות זה לא שני דסקים 
שונים...  אצלנו הרצינות וההומור הולכים 
ביחד!!! אני טיפוס זורם... אפשר לדבר איתי 
תמיד ועל כל נושא... ובמקביל יש דברים שלא 

את הקליפ הזה  !!!ואף פעם לאמקובלים עלי... 

אני לא מוכן לראות לא רק כשאני בחיזוק 
אלא גם בבין הזמנים... וגם כשאני מרשה 

זה   את זה לא ואף פעם לא!!!לעצמי אבל 
נקרא בן אדם רציני!! רצינות זה לא סוג של 
פרצוף מסוים... וגם לא משהו ששייך 
לחודש מסוים בשנה... רצינות פירושו אני 

... ויש אצלי קוים יהודי חרד לדבר ה'
אדומים שאותם אני לא חוצה אף פעם... 
ואילו בתוך הקוים האדומים אני נחמד 
וזורם וכיף... ההתאמנות הזו מאוד 

 להתרגל לבלום תוך כדי נסיעה!!!מומלצת... 
רוצה עוד דוגמא קלאסית איפה אני הכי 

 פוגש את זה??
בברכת המזון שאחרי סעודת שבת... אם 

אחרי סעודת שבת היא שמת לב ברהמ"ז ש
כזו חפיפה... היא בדיוק אחרי הפיצוחים 
והמנה האחרונה וכל השפראך של הנייעס 
שדיברנו... בשילוב הפיהוקים והמצב 

לבלום תוך "כפית..." אז לא!!! בא נתאמן 
לכובד ראש להיכנס בבת אחת  כדי נסיעה!!!

לפני כן  של שלוש דקות ברהמ"ז וזהו!!
חרי כן אני אמשיך פטפטתי... ומצידי גם א

לפטפט... אבל באמצע היו שלוש דקות 
שנכנסתי לרצינות גמורה... לפני כן זרמתי 
בכביש וגם אח"כ אני ממשיך לזרום.. אבל 

בברכת המזון אני לגמרי רציני!!!  
ההתאמנות הזו מרגילה אותנו שהרצינות 
היא לא סתירה למצב רוח... ובאותה מידה 

 נות..המצב רוח הוא לא סתירה לרצי
ברגע שאתה מתרגל לזה... אתה פתאום קולט 
שלעמוד על העקרונות זה לא הופך אותך לבן 

 אדם לא זורם!!! זה לא סתירה לרגע...
תבין: זה שאני מרגיש לא נעים בזה שיש לי 
עקרונות... כי אני מרגיש בייחס לאחרים 
כאילו יש לי תדמית של בן אדם לא זורם... 

לי בראש בנושא עצם המשוואה הזו שנתפסה 
הזה... זה מוכיח שבתפיסה שלי יש כאילו שני 
דיסקים!!! יש דיסק של בן אדם זורם ונחמד 
)וקצת חילוני...( או דיסק של איש דת צדיק 

זה  וזה לא!!! לא רבתי!!!ועקרוני וקנאי... 
נקרא חוסר רצינות. העקרונות הרציניים שלי 
לא סותרים לרגע את המצב רוח והומור 

שלי... תדבר איתי על כל נושא... אני  והזרימה
נחמד... אבל ברגע שתוציא לי את המכשיר 
שלך אני באותו רגע אפנה עורף... וזה לא 
סתירה שאני אמשיך הלאה להיות נחמד 
איפה שנעצרנו... זו רצינות אמיתית!!  בקיצור: 
ה' רוצה רצינות... והרצינות הכי גדולה 
מבחינתנו זה לעמוד לגמרי מאחורי 
העקרונות שלו... בגאווה ובגאון... לשלב את 
זה עם החיים הסוערים והעליצים והשמחים 

 והגאים שלנו בתור יהודים... 
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 אז אין שמחה כהתרת הספקות...אל דאגה אמא... אנחנו נגדל בתורה ו

לפני שהתחילה שנת הלימודים המנהל קרא למלמד ר' זלמן לשיחת היערכות... אתה יודע... במחזור הזה הולך להיות לך בכתה 
שני זוגות ילדים במצב רגיש עדין ומאתגר!!! ר' זלמן חייך... בטח... מי יכול לשכוח את הפרשיה המסעירה שהייתה פה בישוב 

ו... אני זוכר את זה כמו אתמול... מי האמין שחלפו מאז שמונה שנים... כן... לפני שמונה שנים היתה תקופה של שמד... שלנ
אדריינוס קיסר וכו'... הגיעו לכאן גדודים שלימים של חיילים שהשתוללו כמו חיות... נכנסו לבתים ושדדו מכל הבא ליד... היה פה 

שהו בלענו את זה... עצרנו את החיים מלכת... עד שיום אחד אותם חיילים שיכורים הגיעו לבית בוקה ומובלקה... נו... עוד איכ
החולים של העיירה!!! דא עקא שבבית החולים ליולדות... החיים חזקים מכל... עוד נשמה יהודית יורדת לעולם ואם היום זה 

 רים לא.. היום הולדת שלה... אף אחד לא יכול למנוע אותה... גם חיילים שיכו
ולא היתה ברירה... ובשעת לילה מאוחרת התפתח סקנדל שלם... פאניקה... היסטריה... ונאלצו לפנות במהירות ובמצב חירום את 

 כל מחלקת יולדות למחבא אי שם באחת המערות שליד הכפר שלנו... 
 ת של מזל טוב!!!!וב"ה אחרי ככלות הכל... בתוך כדי הבלגן והפאניקה נשמעו באותו לילה ארבעה קריאו

דא עקא... שמרוב בלגן... קרה דבר נוראי!!! דבר שכל אמא בישראל מפחדת ממנו... אבל הפעם זה קרה.. שני זוגות תינוקות בני 
 יומם התערבבו אחד עם השני באופן שאי אפשר היה לזהות מי שייך למי... 

רבינו בנימין הכהן קדוש ה' שמכל המחוז נותנים לו תרומה  הזוג הראשון היה לא פחות ולא יותר הרבנית כהן... אשתו של התנא
דא עקא!!! שלא  )והנשיא כבר שם עליו עין אולי למנות אותו סגן לכה"ג... מה שבטוח... הוא כבר עכשיו מ"מ של המשוח מלחמה אם ח"ו ימות...(גדולה 

יוק בלילה הזה!!! ושתיהן ילדו בן... ושתיהם היו השפחות שלה... גם היא נזכרה ללדת בד 69-רק הרבנית כהן ילדה... גם אחת מ
מה עושים??? יש פה שני  רבונא דעלמא כולא!!!במערה... ושני העוללים הזעירים התערבבו ואי אפשר להבחין ביניהם... 

יתה אשה גדולה אם גברת כהן לא ה זו היתה טרגדיה נוראית...תינוקות... אחד כהן מיוחס!! והשני עבד כנעני ולך תבחין ביניהם... 
ואצילית היא היתה יוצאת מדעתה... להסתכל על שני פעוטות ולשאול כל אחד מהם... אתה בן של גברת אמת או של שפחה 

 נואמת... אתה זרעו של אהרן הכהן.. או שאתה זרעו של כנען בן חם???  
שלים געשה ורעשה מה הדין בכזה מקרה... יש כל העיר דיברה על זה... ובחג עצרת האחרון הפרשיה הזו הגיעה לסנהדרין וכל ירו

לציין שדווקא השפחה ג'אלמא... השתדלה מאוד להסתיר את השמחה שלה ולא כ"כ הצליחה... בשבילה יש פה נטו שדרוג!!! היא 
 בלאו הכי השפחה... היא בלאו הכי צריכה לדאוג גם לבן שלה וגם לבן של האדון... הדבר היחיד שקרה פה שלכה"פ הבן שלה

 נהיה בבת אחת מיוחס... מעוד איזה עבד שבשר חמורים בשרו... הוא נהפך להיות ספק כהן... 
אגב: כפי שהזכרתי... באותו לילה ובאותו מנוסה התרחשה עוד פרשיה דומה... אבל היא חיוורת בעוצמה שלה... היה זה גברת כץ 

ם שלהם התערבבו... סו"ס כאן מדובר כבר בשתי וגברת קאהן ששתיהן ילדו בהפרש של שעה אחת מהשניה... וגם הילדי
משפחות כהנים מיוחסים!! שניהם גם שכנים וידידים קרובים... אז נכון... הילדים התערבבו וזה סבל רגשי גדול... אבל עדיין.. 

שפחות כהונה סו"ס בין כך ובין כך מדובר בשני תינוקות כהנים... שניהם בעזה"ש יעלו לדוכן... שניהם יתחתנו בעזה"ש עם מ
מיוחסות... שניהם עוד יהיו כהנים גדולים... אל תדאג... הם עוד יעשו נחת... אז באסיפת הורים שתי האמהות יבואו ביחד לרוות 
נחת... אז הבר מצוה של שניהם תהיה ביחד... ואת המנחת חינוך הם יקריבו באותו יום... ובפרט!!! שב"ה כל הכהנים פה בישוב 

יכים לאותו משמר... משמרת ישבאב!!! אז בסיידר... הם אפילו יעלו באותו שבוע לירושלים... אמנם הם לא באותו שלנו... כולם שי
בית אב וזה כן הפסד קטן... כי ככה הם יוכלו ליטול חלק אחד... אבל... אבל על זה נאמר... יש צרות גדולות יותר... איזה צרות 

 יכולות להיות גדולות יותר??
הנה.. הרבנית כהן שיש לה ילד!!!! שזה או בן שלה... קדוש מרחם... או שזה עבד כנעני... יש לך מושג איזו הרגשה נוראה זו?? 

 עזוב הרגשה... אתה יודע איך שזה מסבך את החיים??   
יקוד... רק זה חסר לי... אז דבר ראשון הרבנית כהן הודיעה לשפחה ג'אלמה שהתינוק הקטן שלה זה ילד שלי... אני לוקחת עליו פ

שג'אלמה תגדל לי את הילד כמו עבד פרחח...  הרבנית כהן לקחה אחריות על שני התינוקות ופרשה עליהם חסות.. ואט אט 
)יש מושג שאדם צריך להקריב התאוששה וקיבלה באהבה ואפילו בשמחה את המתנה הנוספת שה' נתן לה... ה' נתן לי בן לאחריות!!! 

ה' נתן לי עבודה כפולה... להשקיע בשתי נשמות גם יחד!!! הרבנית כהן והוא מפריש שתים לאחריות... שאם תאבד זו יקריב זו( חטאת אחת... 
החליטה שאין אפליות... אין יותר ניסיונות לנסות להבחין ביניהם... אין ניחושים... אני מגדלת את שניהם כמו הבנים שלי!!! 

יקראו לאחד אלעזר ולשני איתמר להדגיש ששניהם בני אהרן!!! )לא שזה נכון... אבל ככה אני הרבנית כהן עמדה על כך שבברית 
 מתייחסת אליהם..( 

הגיע היום הגדול!!! יום הבר מצוה של שני התאומים... כמובן שהיום הזה גם מציף רגשות סוערים... כל שנה מחדש יום ההולדת 
!! סעודת מצוה... רוצים להתפלל מעריב... אבל רגע!!!! חכה... יש לנו פה שלהם פותח שוב את הפצע... הגיע ליל הבר מצוה

משימה די רגישה... אל תשכח שאחד משני הילדים האלו הוא עבד... מי?? לא יודע... מה שבטוח אחד מהם עבד והשני זה האדון 
ייבים בק"ש של ערבית... אז רגע!! שלו... זאת אומרת: אחד מהם פטור ממצות עשה שהזמן גרמא!!! או אלעזר או איתמר לא ח

אל תתחילו מעריב... כעת!! כאן ועכשיו ע"ג השולחן החגיגי של הבר מצוה... כעת ניגשים לעשות את מעמד השחרור!!! אחד 
משחרר את השני... הרב ישב וכתב שני שטרות של כתב שחרור!!! והתכנית היא כך: אלעזר פונה לאיתמר... אם אני הכהן אז אתה 

שחרור ואני משחרר אותך... מהיום אתה מפסיק להיות עבד... ואתה נהיה ישראל בן חורין!!!  שלי... ואם ככה, קח את השטרעבד 
כתב שחרור ומהיום ואז מתהפכת הקערה אל פיה... איתמר פונה לאלעזר אם אני הכהן ואתה העבד שלי... אז אני גם נותן לך 

ראל בן חורין... אבל רגע!!! לפתע הגיעה קריאה דחופה מגברת כהן שבעזרת אתה מפסיק להיות עבד ומכאן ואילך אתה יש
תרומה בפעם האחרונה בחייכם!!!! אמא הגישה לשניהם  נשים... רגע לפני שאתם משחררים אחד את השני... אני רוצה שתאכלו

יש פה שני ילדים שחוגגים היום בר  חלת תרומה אפויה ביד אוהבת... וסלק ירקות של תרומה... והתזמורת החלה לנגן ד' בבות...
מצוה!!! מצד אחד ביום הזה הם מתחייבים במצוות!!! ומצד שני ברגעים האלו הם נפרדים מאכילת תרומה  ל נ צ ח ! ! ! !  כן... 

.. אבל עד היום הם יכלו לאכול תרומה ממה נפשך... בין אם אני הכהן ובין אם אני העבד של הכהן.. שניהם יכולים לאכול תרומה.
נהיה ישראל... נהיה זר... והוא כבר לא יכול לאכול תרומה... כהן והשני  ברגע ששניהם משחררים אחד את השני... אז אחד נשאר

מהיום שניהם כבר לא יוכלו לאכול תרומה... הדמעות נשפכו שם כמים... הלוואי והיינו יודעים על מי אנחנו בוכים... אבל יש כאן 
יזכה להקריב מנחת חינוך... לא יזכה אף פעם לקדש ידו מן הכיור ולהקטיר ע"ג המזבח... יש כאן שני ילדים ילד אחד כהן שלא 

אז  יהודים שאם הם יעסקו בתורה בעמל ויגיעה ויצמחו תלמידי חכמים ומאירים את העולם בתורה ומעשים טובים... ואז!!!!
 אנחם... 

גם אלעזר וגם איתמר... והבטיחו לאמא בדמעות... אל תדאגי אנחנו עוד נעשה בדרשת בר המצווה שניהם נעמדו בזה אחר זה... 
 לך נחת!! אין שמחה כהתרת הספקות.. שנינו גם יחד נהיה בני עליה!! יקרה הם מכה"ג שנכנס לפני ולפנים
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 בקרוב ממש
 היכונו לקראת סיום מסכת יבמות...

תזכורת: הסיום של מסכת יבמות קרב ובא... 
ומסכת יבמות זה לא דבר של מה בכך... צריך להכין 

משהו רציני... זה לא דבר שאמור עגלא תילתא!!! 
לעבור בשתיקה!!!!  הועדה המכינה של בני הבית 

 כעת בישורת האחרונה לקראת הפקת האירוע...
--- 

אבל אם שמת לב... השיטה שלנו היא שעוד לפני 
שמתחילים לדבר על הסיום של יבמות... כבר 
מתחילים לחמם מנועים לקראת תחילת המסכת 

 !! מסכת כתובות!!הבאה.. 
אז הנה... ראש הממשלה עשה לנו השבוע את 

 העבודה... 
יש לנו כעת ארבעה חודשים שבהם כל אחד יקבל 
החלטה מה הוא הולך לעשות עם עצמו... או שאתה 
בוחר ללמוד את מסכת כתובות על ק"י דפיה!!!! או 
שאתה הולך לטחון שוב את הנייעס במאה ועשר 

דבר אחד  !!!הבחירה בידך!יום שיש עד הבחירות... 
אני יודע... ביום שהוקמה הממשלה אחזנו במסכת 
יומא... מאז הספקנו ללמוד ביצה, תענית, ר"ה, 
מועד קטן חגיגה, ואת כל יבמות... ויש כאלו 
שבשנה זו טחנו את חילופי הצעקות התינוקיים בין 

 חברי הממשלה... רחמנות... באמת רחמנות...
משלה מישהו אמר לי הרגש נפלא על הראש מ

 שלנו... 
הראש ממשלה הזה... אם שמת לב מיום שהוא 
נבחר... הוא התעקש לא לעזוב את הבית שלו!!! 
להמשיך להתגורר בוילה שלו ברעננה ולא לעבור 
דירה לבית ראש הממשלה כמקובל... למה? כי הוא 
הבין שהוא לא הולך להאריך ימים על כס ראש 

ט... הממשלה... אם ככה... הוא עשה חשבון פשו
למה לי לשפץ את הבית של ראש הממשלה שיבא 

עדיף להישאר בבית  )כפי שעשה מי שהיה לפני(אחרי 
שלי... להשקיע בו את כל העשרות מיליונים  כיאה 
וכיאות לבית ראש ממשלה... ואז כשאסיים את 
השיפוצים... אז מצידי לפרק את הממשלה... וגם 

חות אם אני כבר לא אהיה ראש ממשלה... אבל לפ
אני חוזר לבית משופץ ומפואר על חשבון המדינה... 
תקשיב איזה גאון בנט...  אבל אני לא מוותר!!! לא 

 רק הוא גאון... גם אני גאון כמוהו ויותר ממנו... 
גם אני עשיתי את אותו שיקול בדיוק... כשאותו בנט 
נהיה ראש הממשלה חשבתי לעצמי. הרי יום אחד 

ות בנט עוד יוכל הממשלה הזו תתפרק... לפח
להתעטר כל החיים שלו שהוא ראה"מ לשעבר... 
אבל מה יהיה איתי?? אני אשאר עם עשרות שעות 
של גרעיני אבטיח ונייעס על ראה"מ שמהרגע 
הראשון לא היה רלוונטי... באותו רגע החלטתי יחד 
עם ראה"ב שאני לא משקיע בבית ראש הממשלה... 

 החלטתי להשקיע בבית שלי!!!! 
טתי שאני משקיע במסכת יבמות... והנה.. החל

הממשלה התפרקה... ראש הממשלה נשאר עם 
 הבית המשופץ שלו... 

 ואני??? אני נשארתי עם מסכת יבמות בכיס!!!!    
תאר לעצמך שבמקום ללמוד מסכת יבמות... הייתי 
משפץ את בית ראש הממשלה... תאר לעצמך 

גזירות ששנה שלימה הייתי מנייעס על ראה"מ ועל ה
 ועל ליברמן ועל חד פעמי... 

בסוף השנה הוא היה חוזר לבית המשופץ שלו 
ברעננה ואני הייתי נשאר מחוסר בית... אבל לא!!! 
הדרך עלך מסכת יבמות והדרך עלן... קניתי אותך 
מסכת יבמות... לא נתתי לאף קשקשן להסיח את 

 דעתי ממך... תודה לה' שלא בזבזתי את הזמן שלי..
 '... תעזור לי להמשיך ככה גם בכתובות!!!!ואנא ה

בעוד כמה שבועות יתחילו כותרות על הפתעת 
הבחירות.. מי הפעם הולך להפתיע... הפעם מסכת 
כתובות שלי הולכת להפתיע... אני הולך לשבת וללמוד 
כתובות... עוד נפגש בבחירות הבאות בסוף מסכת 

 סוטה...



“ 

 

 האם יש עניין רוחני בגיבוש משפחתי...??
 גיבוש משפחתי... רציתי לפתוח אחת ולתמיד את הנושא שנקרא   

כמעט משפחה  בשנים האחרונות המושג של שבתות גיבוש משפחתיות נהיה מאוד מקובל... אין
מורחבת שלא שכרה איזה מתחם לשבת גיבוש כדי להשקיע בגיבוש המשפחתי... על פניו זה 

 מאוד נחמד... למה לא... מי לא רוצה להיפגש עם כל המשפחה המורחבת... לבריאות... 
שאחרי כל הנחמד והכיף... בשלב מסוים תמיד מגיע הרגע הקשה... אם זה כשזה  דא עקא!!!

לכאוב בכיס... כן... שבתות כאלו עולות ים של כסף!! מדובר בעלויות גדולות.. ואז ברגע מתחיל 
חוץ מנחמד וכיף...  רגע רגע... בעצם מה העניין??הקשה פתאום מתעוררת השאלה העקרונית: 

ואת ההוצאה הזו?? או לחילופין  איזה ערך רוחני תורני יש פה שמצדיק את ההשקעה הזו...
או  )ומישהו פה הולך לשלם מחיר רגשי...(מסוימות במשפחה שצריך ללכת בין הטיפות כשיש רגישויות 

שיש כאלו שאוהבים שגרה והם לא בקטע של גיבוש משפחתי והם באדישות שלהם מצמידים 
לקיר ושואלים את השאלה המתבקשת מה בכלל העניין בגיבוש משפחתי? מעבר לנחמד ולכיף 

אם אתה  אז אפשר!!!גם עקרון תורני שבשבילו המאמץ כדאי??  למה לא... האם יש בזה -ו... ול
מאוד רוצה... אני יכול לעזור לך למצא מראי מקומות בעניין הנשגב של מפגש משפחתי...  

 )ואדרבה... אשמח לשמוע מהקוראים נקודות למחשבה בהיבט ובאידיאל הרוחני שבזה(
יש עניין מאוד גדול בגיבוש ... אני חושב שאבל עזוב!!! עזוב מראי מקומות... אם אתה שואל אותי

אבל מזוית אחרת לגמרי לגמרי... בכלל לא מהכיוון של עניינים... אדרבה.. מזוית  משפחתי...
 ריאלית ועניינית: הרי כך: 

  הנתון העובדתי קובע שהמעגל המשפחתי מזמין אתגרים!!!
רים המבוגרים שצריכים כל משפחה מורחבת וההתמודדויות המשפחתיות שלה... אם זה ההו

עזרה תמידית... אם זה הגיס שהסתבך בחובות... אם זה התורנות אצל הגיסה האלמנה או שבעלה 
בבי"ח... אם זה הטלפונים היומיומיים מול שיירת השידוכים של המתגברות שעדיין מחכה 

ת לישועה.. יש!! יש הרבה עבודה.. המעגל המשפחתי הקרוב מזמין הרבה אתגרים ומשימו
 משותפות... כך גזרה חכמתו יתברך... 

אחד מט"ו התנאים להיכנס לכרטיס חבר של "ה' מי יגור באהלך מי ישכון וה' רוצה אותנו שם!! 
לדאוג לחרפת הקרובים... ולא סתם דוד המלך  וחרפה לא נשא על קרובו!!!!בהר קדשך" זה 

 הזניח את חרפת הקרובים... מדגיש קרובים כי... כי יש לנו נטיה טבעית לעזור לרחוקים ול
גם הפלאפון שלי מזמין אתגרים... מידי פעם מתקשרים אלי כל מיני  שלא תבין לא נכון...כן... 

יהודים מתמודדים שיש להם צרות... אבל אני דווקא לא לוקח ללב... כי אני לא באמת מחויב 
 ודד... וזהו... ממשיך הלאה אליהם... אני בסה"כ עונה לטלפון... אומר כמה מילים... שומע... מע

אבל כשאח שלי או אחותי מתקשרים לדבר על התמודדות משפחתית מסוימת פה אני נאנח... 
כי... כי כאן זה עלי!!! עלי ועל אח שלי!!! זה נופל עלינו ושנינו מתבשלים עם זה ומתמודדים עם 

. הלאה... אני עובר למאזין זה... וכאן הכי קל והכי מתחשק זה להתנער... עזוב... לא קשור אלי..
אין לאן לברוח... ה' רוצה את התמיכה שלך דווקא מול המעגל  אבל לא!!! צריך אותנו פה!!!הבא... 

 המשפחתי הכי קרוב אליך... 
זה קשר דם שתמיד משפחה זה הדבר היחיד שלא בורח...  )כן... זו בדיוק העוצמה שטמונה בקשר דם של משפחה!!!

לכל אלו שלא מוכנים להשקיע בקשרי משפחה... תדעו לכם שכבר מעכשיו זו כפיות  לכן:ישאר לידך ברגעים הקשים... 
טובה... כי המשפחה בעל כרחה  תעמוד לצידכם ברגעים הקשים... לכן קחו זאת לתשומת לבכם... כי המשפחה גם אם 

.. אז נא לא להתנער בלשמור על קשר... אני כמובן מדבר על משפחה תרצה לא תוכל להתנער מכם כשתצטרכו אותה.

ותכל'ס... סו"ס אני ואח שלי... שנינו אנשים באמצע החיים... שנינו שעונה על הקריטוריונים האלו..( 
עסוקים... אני לא משועמם וגם אחי לא... ומטבע הדברים אין שום סיבה הגיונית שיום בהיר אני 

באמצע החיים ואתחיל לנייעס איתו על הממשלה שנפלה או על מחירי  אתקשר לאח שלי סתם
וממילא... כתוצאה מזה  )ברוך ה' שלא...(החסה שעלו. אין סיבה שזה יקרה כי אנחנו לא משועממים 

  אני כבר מתחיל להיאנח!!!!נוצר מצב שכל פעם שאני רואה את הטלפון של אח שלי על הצג... 
אח שלי מתקשר... מה כבר יכול להיות? סימן שיש בעיה!!! כנראה שיש למה??? כי... כי... כי אם 

תיק חדש... עוד איזה עול שצריך לקחת עליו אחריות... עוד איזה משימה בחיים שצריך לחשוב 
 מה עושים... 

 צרה!!! ---פתאום קלטתי שאני ואח שלי אחים... אבל רק אחים ל
יהיה ככה... כי למה שנפטפט סתם באמצע החיים ושוב... תחשוב רגע... אין שום סיבה שזה לא 

)מה... אנחנו עוד איזה שני משועממים מישיב"ק שעלו הרגע לישיבה גדולה ועל ההתחלה הם על משהו לא רציני... 
הגיעו עם פלאפון... והם בשיטה מתקשרים כל יום לחברים מהישי"ק כדי לשמור על קשר...?? מחלה ויראלית מוכרת... 

ה... תחתוך מיד!!! בפרט אם הלכת לישיבה יותר קטנה ולא מוכרת... תהנה מהחברים החדשים... מילא הוא אל תיפול בז
שהלך לישיבה ענקית... הוא באמת צריך להתרפק על החברים מהעבר... ולו בשביל להשויץ עליהם... אבל אתה?? ראה 

  דשה.. זה במאמר המוסגר...(חיים טובים עם הישיבה שנכנסת אליה... תכיר את הבחורים והאוירה הח
ואז יום אחד אני ואחי... שנינו הפנמנו שאי אפשר ככה להמשיך!! לא יתכן שאח שלי רק יראה את 

לא הגון  תבין: זה לא הגון!!!הטלפון שלי על הצג והוא כבר יאנח!! זה לא אמור להיות ככה... 
ין שאפשר לפעול איתו שדווקא בגלל שאח שלי כזה אחראי... דווקא בגלל שהוא כזה לעני

ולעשות איתו דברים חשובים ונחוצים... דווקא לכן נגזר עלינו לחיות בכזה קפאון... ולפגוש אחד 
 את השני רק כשיש בעיות... 

ברגע שהשיחות שלי ושל אחי נהפכות להיות  והכי הכי: בקצב הזה יום אחד גם תבא ההתנייה!!
ציניים וקשים... בשלב מסוים זה משניא אותנו אחד רק טעונות.. רק כבדות. רק עסוקים בדברים ר

על השני... לא!! שלא תבין חלילה... אני ח"ו לא שונא את אחי!! זו רק התנייה... היות והנושאים 
המשותפים איתו הם תמיד נושאים טעונים... אז בתת מודע אנחנו נצרבים אחד לשני כדמויות 

ה ככה... בשלב מסוים אנחנו נמעיט לדבר... ואז שמעוררות רגשות כבדות וטעונות!!! וברגע שז
)כמו הרבה ממילא גם נפסיק לעשות את הדברים הטובים שכן היינו צריכים לעשות עד עכשיו... 

כאלו שבורחים מהגמ' יום אחד מסיבת ההתניה... היות והם החליטו להעליל על הגמ' שהיא אחראית על כל מה שבא להם 
מוד... מה הפלא שהגמ' יום אחד נצרבת במוח כאויב מספר אחד... ושם נטמן.. והדברים לעשות ואסור כי הרי צריך לל

אם אנחנו רוצים להמשיך להיות אחים טובים... ולהמשיך לקחת עול... בשביל  וממילא:עתיקים...( 
 זה חייבים ליצור קשר בינינו חיובי ונעים אפילו בכח... 

ם שינוי השיחה היתה מסוג אחר לגמרי!! במקום ואז יום אחד הגיע טלפון מאחי... והפעם לש
לדבר איתי על עוד התמודדות... החלטנו יחד שאם יש דין ללכת לראות את השלג בחרמון אז 
אנחנו ניסע לשם יחד... ואם יש אטרקציה לרעוד מפחד ברכבלית של חיפה... אנחנו נעשה את זה 

  שהו השתנה...ומאז!!! מביחד.. אנחנו אחים גם בשביל לטייל ביחד... 
)המנגינה אח שלי מתקשר אלי... בהתחלה רק שמעתי את המנגינה המיוחדת ששמתי לו בפלאפון 

כבר התחלתי להיאנח... הרמתי לו ואז הוא מיד אמר לי:  שלו זה "לדוד משה היתה פרה..."(
לא!!! תרגע... לא קרה כלום... מה יש?? יש גלים גבוהים בכנרת... יש הרבה נזקים בחוף 
המשושים.. בא ניסע לראות... הייתי בהלם... מה? בשביל זה התקשרת? אין שום 
בעיות?? רק בכנרת יש בעיות...?  כ"כ שמחתי על הטלפון שלו... זהו... אם ככה... אני כבר 
לא צריך לנסוע...  בקיצור: לאט לאט הבנו יחד שבשביל שנוכל להמשיך לקחת על עצמנו 

 ד... בשביל זה צריך גם שיהיה לנו נחמד ביחד!!! עול ולעשות דברים טובים ביח
לא צריך אלא ואני חושב שבשביל זה!!! ולו בשביל זה צריך שבתות גיבוש משפחתיות.. 

שאף אחד לא יטייח... ושאף אחד לא ינסה לרמות... המשפחה העליצה  חייבים!!!
רקציות והנחמדה הזו שאתה רואה פה שהם הגיעו לשבת גיבוש עם הטרמפולינה והאט

יש לגיסים  עזוב... לא תמיד הם נראים ככה!!!וכולם פה עליזים וצוהלים ונהנים מהחיים... 
או לגיסות מידי פעם שיחות ועידה משותפות בנושאים כבדים וטעונים... איך לעזור לדוד 
הגלמוד ואיך להסביר להורים שעדיין לא הפנימו שהם לא צעירים... וכן הלאה וכן הלאה... 

 )ולא רק לדבר עליהם(להמשיך לקחת עול משותף ולפעול ולעשות דברים חשובים  ובשביל
צריך את השבת הנחמדה שהיה לנו טוב ביחד...  בשביל זה צריך גם רקע ובסיס חיובי!!!

שמחנו ביחד... יש לנו משפחה עוטפת ומחבקת... ועם הכוחות האלו אנחנו ממשיכים 
פחתיות שמוטלות עלינו!!! כן... בסופו של בייתר שאת להסתער על המשימות הפנים מש

 דבר עניי ביתך קודמים...  
אני חושב שרק בשביל המטרה הזו צריך וכדאי ושווה כל שקל להשקיע הרבה כסף 

)כמו המצב רוח והצחוקים שיהיו בשבת שכזו זה לא סתם קלות ראש  בשביל שבת כזו!!!

ולצלוח ביחד את המשימות זה בסה"כ לאסוף כח להמשיך להחזיק  שפעם חשבתי...(
)ולא... אל תדברו על הנושאים האלו באותה שבת... רק זה לא!!! בשבת גיבוש שיהיה באמת הנדרשות!!! 

נחמד... בנופש בבין הזמנים תסעו למסלולי גי'פים כדי שבאמת יהיה לכם נחמד... כדי שבעוד חודש... 

תאמין לי  מקדים בשביל לפעול בשיתוף מלא...(כשתצטרכו להתדיין על נושא מסוים יהיה לכם ריפוד ורקע 
שאם אני מאוד אתאמץ יתכן שאצליח להביא לך פה פסוקים ומדרשים שנורא ירגשו 
אותך בענייני "זבח משפחה..." וכמה שחשוב להודות לה' דווקא בחיק "משפחה 
ומשפחה" כמו שקיי"ל בסעודת פורים... וכמו שמובא ברמב"ן שמי שמחליף ספרה בגיל 

רוביו יעשו לו סעודה ויודיעוהו וכו'... כל המראי מקומות האלו זה טוב ויפה בשביל שק
)זה בשביל הכיתוב הרשמי שיצא על הברהמ"ז המיוחדת שיצאה הסחור סחור... בשביל הציטוטים... 

אבל בינינו לבין עצמנו... שבתות כאלו נצרכות בשביל לקבל כח לכבוד השבת היחודית...( 
 בעול את מה שחייבים לעשות... להמשיך!! לישא 

--- 
 אבל כעת בא נהפוך את הקערה על פיה!!!

אם עד כה דיברנו כמה חשוב הגיבוש המשפחתי וכמה הוא נצרך... צריך לקחת בחשבון 
שיש כאלו שאצלם זה הפוך!! אצלם הדבר הכי נכון בשבילם זה דווקא לא להיפגש!! כן... 

יש כאלו שמומלץ להם לאהוב אחד את השני כמה שקשה לשמוע את זה... צריך לדעת ש
למה מרחוק?? כי מה נעשה שמקרוב הם לא מסתדרים... מקרוב זה רק מגיע  מרחוק!!!

להידי פיצוצים שנשמעים היטב... וכאן צריך להיות חכם ולדעת לפעמים לקבל באנחה 
  )לאחר התייעצות עם אדם גדול...(עמוקה גם כזו החלטה... 

א הזה שיש כאלו שטוענים שמי שלא מוכן להיפגש עם המשפחה, והטעות הנפוצה בנוש
 וזה לא נכון!!! זה בדיוק הפוך!!! הוא עושה מחלוקת 

"אל נא תהי -אדרבה.. לפעמים דווקא בגלל ש"אנשים אחים אנחנו.." וחשוב לנו ש 
לא בריא לנו להיות ביחד... מרחוק  הפרד נא מעלי!!!מריבה ביני לבינך.." אשר על כן 

 נו יכולים להבין אחד את השני ומקרוב לא... אנח
בעיקר בייחס לגרעין האישי שבעל כמובן שכאלו דברים צריכים יעוץ והכוונה מאדם גדול... 

 שאמר לאשתו אל תלכי לבית אביך יוציא ויתן כתובה...(

אין לריב!!! אבל להיפרד כידידים... --אדרבה... מחלוקת זו העקשנות להישאר ביחד ו
בשום מקום בתורה לא כתוב שכלל ישראל צריכים להתחכך ביחד...  בעיה!!! בזה שום

אדרבה... אם כבר... אז כתוב שלכל שבט יש נחלה משלו. וברגע שזבולון נניח מנסה 
לדחוף את עצמו בכח ולהתנחל בשבט דן... ומתעקש לקנות "שדה מקנה" בנחלת דן 

ן מצות עשה מיוחדת לכנס אסיפת חירום יש לשבט ד )מאותו שמך ומטה ידו ומכר מאחוזתו...(
בשטיבל ולגייס כספים בשביל להזיז מפה את אדון זבולון שהחליט להתערבב איתנו!!! 
"או דודו או בן דודו יגאלנו", יש מצוה להזיז אותו ברגישות אך בנחישות מהנחלה שלנו... 

שבט דן וזבולון לא  אבל מרחוק!!!למה?? כי זבולון אחינו היקר... אנחנו אוהבים אותך... 
אמורים להסתדר אחד עם השני ביום יום... רק שלוש פעמים בשנה כשכל ישראל נכנסים 
בשער אחד בעיר שחוברה לו יחדיו... שם אנחנו יכולים לגשת לתמונה משפחתית 
משותפת מול פני האדון ה'... אבל ביום יום עדיף שאתה תתמקם בנחלתך ואנו בנחלתנו... 

ממטה למטה..." כשניתן להבין אחד את השני... כשיש הרמוניה "ולא תסוב נחלה 
ואפשרות לגשר בין פערים כאן יש עניין גדול להתאמץ ליצור אוירה ומקשה אחת של 

אבל כשהתוצאה היא הפוכה...  )כפי שהוזכר באריכות לעיל...(משפחה מלוכדת ועוטפת 
ולים שהולכים ומעמיקים כשהניסיון המר מוכיח שזה תמיד נגמר בפיצוץ ובתהומות תסכ

יותר ויותר... כאן צריך להעיז לקחת בחשבון שקיימת גם אפשרות כזו לאהוב מרחוק!!! 
ושוב... החלטה כזו צריכה להגיע מתוך הכוונה והתייעצות מול אדם גדול ועם הרבה כובד 

א ויתן )שהאומר לאשתו אל תלכי לבית אביך יוצראש... ולסגור את כל הפינות הן מצד הבני בית 

והן מצד ההורים שלפעמים הניתוק משאר האחים זה חץ בלב שלהם... אבל  כתובה(
באותה מידה צריך לקחת בחשבון ששני אחים שאין ביניהם כלום זה אולי חץ בלב 
ההורים... אבל אם יש משהו יותר גרוע משני אחים שאין ביניהם כלום... זה שני אחים 

.. ולשמוע אתכם רבים זה חץ יותר מפלח מאשר שיש ביניהם!!! ויש ביניהם מריבות.
לדעת שברוך ה' איש על מחנהו ואיש על דגלו... אבל זה כמובן במאמר המוסגר... סו"ס 
עיקר המסר במאמר זה כן להעמיק ולגבש קשרי משפחה ולו בשביל "ולאחיו יאמר חזק" 

י ביתך עניבנטילת העול המשותף בקופת הצדקה הגדולה ביותר בעולם... הלא היא 
  קודמים!!!!!
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